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Protokół z XXXVI sesji Rady Gminy Suchy Las 

28 września 2017 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna 

 

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr XXXII/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 22 czerwca 2017 r.  

(protokół został przekazany wraz z materiałami na sesję sierpniową, dołączona zostaje jedynie str. 35 ze zmianą). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chludowo 

– rejon ulicy Za Parkiem II (projekt uchwały przekazany wraz z materiałami na sesję sierpniową). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w Złotnikach na terenie działek o numerach ewidencyjnych: 

276/10 i 276/11 (projekt uchwały przekazany wraz z materiałami na sesję czerwcową). 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasto Poznań wykonywania zadania Gminy 

Suchy Las w zakresie usług edukacyjnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konsultacji z mieszkańcami sołectwa 

Złotniki - Wieś oraz osiedla Złotniki – Osiedle.  

12. Informacje: 

a. Wójta Gminy, 

b. Przewodniczącej Rady Gminy, 

c. Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

d. Przewodniczących Komisji Rady. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski.  

15. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad. 1. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las M. Salwa – Haibach otworzyła XXXVI sesję Rady Gminy  

Suchy Las V kadencji w dniu 28 września 2017 r. o godzinie 16:35, witając Radnych oraz 

zgromadzone osoby. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: O głos po otwarciu sesji poprosił mnie Pan Radny K. Pilas  

i udzielam Panu Radnemu głosu.   

 

Radny K. Pilas: Proszę Państwa w tym miesiącu odszedł od nas Pan Andrzej Stawski wieloletni 

Prezes Zakładu Komunikacji Publicznej, twórca tego zakładu. Chciałbym Państwa prosić, abyś uczcili 

minutą ciszy jego pamięć.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Bardzo proszę wszystkich Państwa o powstanie i zarządzam 

minutę ciszy.  

  

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: O głos prosił również Wiceprzewodniczący Rady Z. Hącia.  
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Wiceprzewodniczący Z. Hącia: Panie i Panowie Radni, przed półtora tygodniem pożegnaliśmy Pana 

Andrzeja Stawskiego, twórcę naszej komunikacji, który włożył dużo serca w to, żeby to stworzyć, 

żeby to działało. Pamiętam te pierwsze dni, gdy ta komunikacja powstawała, kiedy to Pan A. Stawski 

osobiście jechał po pierwsze autobusy do Sanoka, a potem po autobusy także do Jelcza. Chciał, żeby 

ta komunikacja jak najlepiej służyła mieszkańcom, dlatego te pierwsze rozkłady jazdy były 

konsultowane z sołtysami, z poszczególnymi zarządami osiedli, aby po prostu jak najlepiej 

dostosować komunikację do naszych potrzeb. Jednocześnie na tej bazie po kółku rolniczym trzeba 

było dokonać wielu adaptacji, przystosować, żeby ta baza techniczna służyła także remontowi 

autobusów. Nie było to wszystko takie łatwe, bo pieniędzy w Gminie też nie było za dużo, część 

autobusów to były autobusy z demobilu, używane, kupowane gdzieś w Berlinie czy gdzie indziej,  

ale po to, żeby one nam służyły. Przez 25 lat prowadził tą działalność na rzecz naszej Gminy i dlatego 

uważam, że powinniśmy jako mieszkańcy, jako Rada Gminy uszanować to co on zrobił, a z drugiej 

strony bardzo dziękuję za tę minutę ciszy jako taki dowód pamięci o człowieku, który się bardzo 

zasłużył dla naszej Gminy. Dziękuję bardzo.  

        

Ad. 2. 
Przewodnicząca M. Salwa - Haibach stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności  

– 15 Radnych obecnych.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Czy ktoś z Państwa ma uwagi do porządku dzisiejszej sesji? 

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Szanowni Państwo w imieniu Pana Wójta chciałabym zgłosić 

do porządku obrad trzy projekty uchwał. Uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029. Istnieje konieczność zmiany WPF  

z uwagi na to, że otrzymaliśmy dofinansowanie na zadanie związane z adaptacją budynku Starego 

Baru w Chludowie i aby jutro skutecznie podpisać umowę na dofinansowanie, które wyniesie 

1 380 866,82 zł. To powoduje konieczność zwiększenia nakładów na całe to zadanie o kwotę 

2 015 670,26 zł. Druga uchwała z tym związana to projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

inwestycyjnego na realizację tego zadania. Z uwagi na to, że w przyszłym roku nie były zaplanowane 

w WPF tak wysokie nakłady na tę inwestycje i żeby mieć pewność finansowania i zapewnić realizację 

tego zadania wnioskuję o pokrycie tego zwiększenia 2 015 670,26 zł kredytem inwestycyjnym. Trzeci 

projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las na 2017 r. 

Tutaj był wniosek Pani Radnej A. Targońskiej o zwiększenie o kwotę 111 000 zł wydatków 

związanych z inwestycją budowy ul. Jeżynowej wraz z miejscami parkingowymi oraz pasem zieleni  

w rejonie ul. Truskawkowej i Jeżynowej wraz z oświetleniem. Otwarcie ofert, które było 13 września 

br. wskazało na wyższą kwotę niż planowano w budżecie na tę inwestycję. Termin związania ofertą to 

jest 30 dni, czyli termin upłynie 13 października br., czyli nie jest możliwe zwiększenie na następnej 

sesji. Źródłem finansowania dla tego zwiększenia byłoby umniejszenie zadań inwestycyjnych, które 

już zostały zakończone oraz cześć z wydatków bieżących z planowania przestrzennego, gdzie kwota 

wydatków na plany miejscowe może ulec zmniejszeniu z uwagi na to, że nie wszystkie plany będą 

zrealizowane i zapłacone w tym roku. I przepraszam, jeszcze czwarty projekt także związany  

z dofinansowaniem z UE, projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na 

realizację zadania Rewitalizacja stacji kolejowej na trasie 354 Poznań – Piła wraz z węzłami 

przesiadkowymi (Golęczewo, Chludowo). Tutaj otwarcie ofert było 19 września br. w postępowaniu 

przetargowym i brakująca kwota do oferty, tak żeby móc rozstrzygnąć pozytywnie ten przetarg to jest 

1 200 000 zł i to będzie wpisane w WPF w przyszłym roku, czyli w tym roku nie będziemy tej kwoty 

wydatkować. Tak jak w poprzedniej sytuacji w przypadku Starego Baru, żeby mieć pewność, to to 

zwiększenie proponuję pokryć kredytem inwestycyjnym. Dziękuję.   

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Szanowna Pani Skarbnik o ile dysponujemy treścią dwóch 

pierwszych uchwał, to niestety nie mamy treści dwóch kolejnych. Tak więc prosiłabym po prostu  

o rozdanie. Mam następującą propozycję, zważywszy na to, że nie znamy tej treści, choć dziękuję  

za wyjaśnienie, ale i tak każdy musi samodzielnie przeczytać, mam następującą propozycję. Jeśli 

zechciałaby Pani zgłosić te uchwały co do których nie ma wątpliwości i których treścią dysponujemy 

jako wniosek w tej chwili i będziemy ten wniosek głosować. Natomiast, po przerwie, gdy każdy  

z Państwa zapozna się z proponowanymi następnymi uchwałami, to wtedy byśmy przegłosowali  
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do porządku obrad te pozostałe dwie. Tak byłoby po kolei, bo w tej chwili trudno o tym mówić. Może 

tak być, że po przerwie Pani Skarbnik te dwa projekty by zgłosiła. Teraz przerwy nie będzie,  

ale potem będzie.    

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie wniosku Skarbnik Gminy  

o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029.  

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: To będzie punkt nr 12.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie wniosku Skarbnik Gminy  

o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego  

na realizację zadania „Adaptacja historycznego budynku w Chludowie na cele społeczno  

– kulturalne”. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: To będzie punkt nr 13.  

 

Radny D. Matysiak: Chciałbym wnioskować o wycofanie punktu 4 porządku sesji i zastąpienie  

go uchwałą, którą Państwo macie wcześniej rozdaną w sprawie dokonania zmian w projekcie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy Za Parkiem II. Chodzi 

tutaj, aby jak gdyby uwzględnić, dostosować mpzp tak, aby właściciele działek mogli w pełni 

wykorzystać swoje działki i nie byli ograniczeni  w żaden sposób. Myślę, że zapoznali się Państwo i to 

byłby również wniosek Komisji Finansowo – Budżetowej. Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała ten wniosek i w związku z tym pojawia się on tutaj dzisiaj.  

 

Radny R. Tasarz: Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, nie wiem czy nad tym możemy 

już dyskutować czy nie, ale dla mnie jest znowu problem, bo mam dwa pytania. Czy Szanowny Pan 

Wójt miał sposobność zapoznać się z treścią tego projektu i kiedy? I nie widzę dwóch podpisów,  

kto sprawdził i nie widzę podpisu radcy prawnego. Wiecie Państwo, że dla mnie to jest wielki 

problem, bo tutaj jest uzasadnienie, a ja nie wiem, czy to uzasadnienie podtrzyma radca prawny i ten, 

który miał to sprawdzić, bo to jest zmiana zapisu poprzedniej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Zanim poproszę Pana Mecenasa o wypowiedź, to będziemy 

głosować wniosek o wycofanie punktu 4, czyli podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy Za Parkiem II.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie wniosku Radnego  

D. Matysiaka dotyczącego wycofania z porządku obrad punktu nr 4. 

Głosowano: 8 głosów za, 0 przeciw, 7 wstrzymujących się.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Punkt nr 4 zostaje usunięty z porządku dzisiejszej sesji  

i poproszę Pana Mecenasa o ustosunkowanie się do projektu uchwały w sprawie dokonania zmian  

w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy  

Za Parkiem II.  

 

Radca Prawny mec. H. Kuligowski: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowny Panie Wójcie, 

Szanowni Państwo Radni, ja ten projekt dostałem dzisiaj i już tłumaczę dlaczego go nie 

zaparafowałem. Podstawa prawna jest możliwa do zastosowania w tym przypadku, chociaż przyznam 

szczerze, że ja w swojej karierze nie spotkałem się z taką sytuacją, zazwyczaj takie uchwały zapadają  

w wyniku uwzględnienia uwag albo nie uwzględnienia. Natomiast, rzeczywiście popatrzyłem  

w przepisy i w komentarze i w treść samego przepisu, który wskazuje, że taka podstawa prawa  

dla Państwa istnieje. Ja, po prostu mam uwagi co do treści § 1 proponowanego zapisu, po przecinku.  

Ja uzasadnię dlaczego mam wątpliwości. Paragraf 1 brzmi: „Stwierdza się konieczność dokonania 

zmiany w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy  



 - 4 - 

Za Parkiem II, przedłożonym Radzie Gminy Suchy Las do uchwalenia w dniu 31 sierpnia 2017 r.,  

w następujący sposób: wyznaczenie na działce nr ew. 231/20, na odcinku 12 metrów w kierunku 

północnym od granicy z działką nr ew. 231/19 nieprzekraczającej linii zabudowy – przebiegającej  

w granicy działki” i tutaj w mojej ocenie należałoby postawić kropkę. Dalszy zapis: „co umożliwi 

modernizację istniejącego budynku gospodarczego oraz dobudowania do tego budynku – nowego 

budynku gospodarczego w taki sposób, aby stanowiły jednolitą bryłę budynku” jest zapisem 

celowościowym. My się zwracamy do planistów i mówimy im co mają narysować, co mają 

zaplanować. Druga część jest celowościowa, bardziej się ten zapis nadaje do uzasadnienia uchwały niż 

do samego oznaczenie tego, co w tej uchwale ma być. Proszę zwrócić uwagę, że to w pewnym 

momencie może stanowić też sprzeczność, bo kto ma ocenić w procesie planistycznym czy to 

rzeczywiście umożliwi modernizację istniejącego budynku i w jaki sposób. To co Państwo zrobicie  

to jest Państwa kompetencja, podstawa prawna jest do tego, żeby taką zmianę zaproponować, nawet 

jeszcze na tym etapie planistycznym. Natomiast, co do zapisu prosiłbym o zastanowienie się  

i ewentualnie przemyślenie tego, czy takiej treści podejmować tę uchwałę, czy jednak wykreślić to 

zdanie celowościowe i zakończyć to, i czy nie umieścić tego zapisu raczej w uzasadnieniu, bo to jest 

powód dla którego chcecie to Państwo zrobić. Tutaj może dojść do sprzeczności, bo co będzie jeżeli 

plan w tym zakresie planista narysuje, a się okaże, że jest to niemożliwe z jakiś tam przyczyn. To jest 

moja sugestia na gorąco, bo dużo czasu na to, żeby się zapoznać nie miałem.   

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Mam następującą propozycję, aby przyjąć sugestię Pana 

Mecenasa i § 1 zakończylibyśmy kropką, pozwolę sobie przeczytać „Wyznaczenie na działce nr ew. 

231/20, na odcinku 12 metrów w kierunku północnym od granicy z działką nr ew. 231/19, 

nieprzekraczającej linii zabudowy – przebiegającej w granicy działki” kropka i koniec. I w § 2 

„Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Suchy Las”, § 3 „Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia”. Natomiast, jeśli chodzi o uzasadnienie, to proponuję po słowach: „jednogłośnie 

pozytywnie, z uwzględnieniem wniosku Przewodniczącego Komisji Finansowo – Budżetowej  

i Rozwoju Gospodarczego o zmianę linii zabudowy, umożliwiającej rozbudowę, modernizację 

budynku gospodarczego na działce o numerze ewidencyjnym 231/20.” i od nowego zdania „Co 

umożliwi modernizację istniejącego budynku…”, a nie, to jest to samo, czyli wykreślamy. 

 

Radny M. Przybylski: Pozwolę sobie zauważyć, że akurat to o czym mówił Pan Mecenas znajduje 

się w uzasadnieniu, tylko inaczej sformułowane i generalnie rzecz biorąc to wydaje mi się, że w 

sposób wyczerpujący uzasadnia.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Czyli proponuję po prostu wykreślenie tego zapisu.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie wniosku Radnego  

D. Matysiaka dotyczącego wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie dokonania 

zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy  

Za Parkiem II.   

Głosowano: 10 głosów za, 0 przeciw, 5 wstrzymujących się.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: W takim razie ten projekt uchwały wchodzi na miejsce 

projektu, który został wycofany, czyli będzie to nr 4. Natomiast, po przerwie i po zapoznaniu się z 

treścią pozostałych dwóch uchwał, to wtedy Pani Skarbnik będzie uprzejma jeszcze raz zgłosić 

zmiany do porządku obrad i wówczas przegłosujemy te dwa projekty.  

Przepraszam, czy jeszcze jakieś zmiany do porządku obrad. Proszę Państwa, w takim razie ja zgłoszę 

zmianę. W imieniu koalicji klubów „Inicjatywa Mieszkańców” i „Gmina Razem” zgłaszam wniosek  

o wycofanie pkt. 5, tj. podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w Złotnikach na terenie działek o numerach ewidencyjnych: 276/10 

i 276/1. Projekt tej uchwały był głosowany na poprzedniej sesji, oczywiście on mógł się również 

ponownie znaleźć w porządku dzisiejszej sesji. Natomiast, moim zdaniem nie zaszły żadne zmiany 

czy przyczynki do zmiany decyzji w stosunku do głosowania z poprzedniej sesji.  

 

Radny J. Ankiewicz: Ja chciałbym tylko powiedzieć, że przesłanki żadne rzeczywiste według Pani 

Przewodniczącej nie zostały spełnione, czyli organizacja ruchu w Złotnikach na os. Grzybowym  
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nie została zrealizowana de facto. Natomiast, można procedować ten plan, to jest z reguły ok. roku lub 

więcej, w zależności od aktywności Wójta i Rady i po prostu przez ten czas na pewno ta organizacja 

ruchu zostanie u Państwa wprowadzona i w tym czasie plan mógłby sobie być procedowany.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Dziękuje uprzejmie za przedstawienie argumentacji,  

tę argumentację również rozważaliśmy na poprzedniej sesji. Ja swój wniosek podtrzymuję.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie swojego wniosku dotyczącego 

wycofania z porządku obrad punktu nr 5. 

Głosowano: 8 głosów za, 7 przeciw. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Punkt nr 5 wypada z dzisiejszego porządku i zmienia się w 

związku z tym numeracja, tj. pkt 6 staje się 5; 7 → 8; 8 →7; 9 → 8; 10 → 9; 11 → 10; 12 → 11; 13  

→ 12; pkt, który jest zatytułowany „informacje” staje się pkt 13, „interpelacje i zapytania Radnych” 

→ 14; „wolne głosy i wnioski” → 15 i „zamknięcie sesji” → 16. Tak jak mówiłam porządek  

i numeracja jeszcze ulegną zmianie, ale wtedy po prostu nowe uchwały umieścimy na końcu, przed 

„informacjami”.    

 

Nowy porządek sesji.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr XXXII/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 22 czerwca 2017 r.  

(protokół został przekazany wraz z materiałami na sesję sierpniową, dołączona zostaje jedynie str. 35 ze zmianą). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy Za Parkiem II.   

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasto Poznań wykonywania zadania Gminy 

Suchy Las w zakresie usług edukacyjnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konsultacji z mieszkańcami sołectwa 

Złotniki - Wieś oraz osiedla Złotniki – Osiedle.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchy Las na lata 2017 – 2029. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania 

„Adaptacja historycznego budynku w Chludowie na cele społeczno – kulturalne”. 

13. Informacje: 

a. Wójta Gminy, 

b. Przewodniczącej Rady Gminy, 

c. Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

d. Przewodniczących Komisji Rady. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wolne głosy i wnioski.  

16. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3.  
Przyjęcie protokołu nr XXXII/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 22 czerwca 2017 r.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Przechodzimy do przyjęcia protokołu. Protokół został 

przekazany wraz z materiałami na sesję sierpniową, dołączona została jedynie strona 35 ze zmianą i ta 
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zmiana nastąpiła, dlatego też dołączamy tylko stronę 35. W uwadze, którą zgłosił Radny  

W. Korytowski było napisane „Będę siedział proszę Państwa (…)”, natomiast w zmianie jest napisane 

„pozwólcie Państwo, że będę siedział, to tylko dlatego, że po prostu chcę wykorzystać tutaj 

informacje, które właśnie przejrzałem (…)”, to jest ta zmiana zaproponowana do protokołu. Uważam, 

że wszystko jest jasne w tej kwestii.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu nr 

XXXII/2017 z dnia 22 czerwca 2017 r.   

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Protokół został przyjęty.  

 

Ad. 4.  

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Chludowo – rejon ulicy Za Parkiem II.   

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach: Jeżeli sobie Państwo życzycie, żeby Radny D. Matysiak  

raz jeszcze uzasadniał to proszę uprzejmie, ale moim zdaniem uzasadnienie jest wystarczające, tym 

bardziej, że na poprzedniej sesji również odbyliśmy dosyć długą dyskusję na ten temat. 

Proszę Państwa, zgłaszam poprawkę o usunięcie zdania w § 1 po przecinku „(…) co umożliwi 

modernizację istniejącego budynku gospodarczego oraz dobudowania do tego budynku – nowego 

budynku gospodarczego w taki sposób, aby stanowiły jednolitą bryłę budynku.”.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia ww. poprawki.  

Głosowano: 11 głosów za, 0 przeciw, 4 wstrzymujące się.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach: Poprawka została przyjęta.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Chludowo  

– rejon ulicy Za Parkiem II.   

Głosowano: 11 głosów za, 0 przeciw, 4 wstrzymujące się.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/402/17. 

 

Ad. 5.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Przewodniczącą Komisji Komunalnej i Ochrony 

Środowiska radną A. Targońską o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska: Komisja nie opiniowała tej uchwały, jak również następnej, 

dlatego że treść tej uchwały wzbudzała pewne wątpliwości, część z tych wątpliwości wyjaśnił Pan  

W. Orczewski – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, niemniej pozostały jeszcze tam dwa błędy, 

który miały być poprawione. Nie dostaliśmy dodatkowych wersji uchwał.   

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Nie chcieliśmy Państwu tego przygotowywać, bo to można 

podyktować jako autopoprawkę, chciałbym zgłosić ją w tej uchwale, w § 1 ust. 2, treść: „W § 2 pkt. 4 

otrzymuje brzmienie » W okresie od 15 kwietnia do 15 listopada odpady ulegające biodegradacji « 

(…)”. Jest tutaj opuszczone słowo „biodegradacji” 

 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska: Został dopisany wyraz „biodegradacji”.  
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Zastępca Wójta M. Buliński: Znaczy jest opuszczony w tych materiałach, które Państwo macie, a ja 

teraz zgłaszam dopisanie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia ww. poprawki 

zgłoszonej przez Zastępcę Wójta M. Bulińskiego.   

Głosowano: 14 głosów za, jednomyślnie. (W głosowaniu brało udział 14 Radnych)  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach: Poprawka została przyjęta. 

 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska: Na temat tej uchwały wszystko. Tak jak mówiłam  

nie opiniowaliśmy tej uchwały.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/403/17. 

 

Ad. 6.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Suchy Las. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Przewodniczącą Komisji Komunalnej i Ochrony 

Środowiska radną A. Targońską o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Przewodnicząca KKiOŚ A. Targońska: Również nie opiniowaliśmy tej uchwały. Tutaj wątpliwości 

Radnych wzbudzały takie sformułowania jak „odpady ulegające biodegradacji” w § 1. 

Zastanawialiśmy się, czy nie można napisać „roślinne odpady ulegające biodegradacji”,  ale według 

wyjaśnień Pana Kierownika W. Orczewskiego okazuje się, że nie, ponieważ dokładnie taki zapis jest 

w ustawie, na podstawie której powstała ta uchwała. Podobnie było z tworzywami sztucznymi i też 

wydawało nam się, że bardziej należałoby to sprecyzować, ale ponoć się nie da. I tutaj chyba będzie 

poprawka Pana Wójta, bo szkło raz nazwane jest „białym” a raz „bezbarwnym”, powinno być dwa 

razy „bezbarwne”. Czy Pan Wójt zgłasza taką poprawkę.  

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Tak, ale też jeszcze taka poprawka językowa we wstępie  

„W Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Suchy Las stanowiącym (…)” 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Po kolei wszystkie poprawki musimy głosować.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia ww. poprawki 

zgłoszonej przez Zastępcę Wójta M. Bulińskiego.   

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Tak jak mówiła Pani Przewodnicząca Komisji, nie możemy  

się ograniczyć tylko do odpadów biodegradowalnych roślinnych, ponieważ mięso też jest odpadem 

biodegradowalnym i teoretycznie może być wrzucane do pojemnika. Wiadomo, że nikt tego nie robi, 

ale nie możemy się do tego ograniczać. Natomiast, w ust. 2 ostatni myślnik „szkło białe” zastępujemy 

wyrazem „szkło bezbarwne”.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia ww. poprawki 

zgłoszonej przez Zastępcę Wójta M. Bulińskiego.   

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 
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Zastępca Wójta M. Buliński: I ostatnia poprawka w ust. 4 pkt 4 podobnie „szkło białe” zastępujemy 

wyrazem „szkło bezbarwne”.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia ww. poprawki 

zgłoszonej przez Zastępcę Wójta M. Bulińskiego.   

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/404/17. 

 

Ad. 7.  

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasto Poznań wykonywania zadania Gminy Suchy 

Las w zakresie usług edukacyjnych. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Przewodniczącego Komisji Społecznej radnego  

K. Pilasa o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. „Gimnazjalista z Pasją – kompleksowe wsparcie uczniów gimnazjów w wyborze 

optymalnych ścieżek edukacyjnych i zawodowych”, w naszym przypadku będzie to dedykowane 

dwóm gimnazjom w Biedrusku i w Chludowie, program prowadzi Miasto Poznań i mówimy  

o środkach z UE. A więc tylko i wyłącznie możemy na tym skorzystać, poszerzy to wiedzę uczniów 

gimnazjum, jeżeli chodzi o fizykę, chemię. Tak więc warto do tego programu przystąpić.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

powierzenia Gminie Miasto Poznań wykonywania zadania Gminy Suchy Las w zakresie usług 

edukacyjnych. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/405/17. 

 

Ad. 8.  

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego  

G. Łukszo o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący KR G. Łukszo: Komisja Rewizyjna przyjęła tę uchwałę w sposób jednogłośny, 

chodzi tutaj o samą treść uchwały, jak i o uzasadnienie. Komisja dość szczegółowo analizowała skargę 

OSP Suchy Las na działalność organu wykonawczego, czyli Wójta Gminy, m.in. gościliśmy  

na posiedzeniu Komisji Pana Przewodniczącego i dziękujemy za przybycie. W rezultacie uznaliśmy 

jednak, że skarga jest bezzasadna. Dziękuję.  

 

Radny R. Tasarz: Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado mam dwie sprawy. Po pierwsze, 

aby zmienić datę z „31 sierpnia 2017 r.” na dzisiejszy termin. Po drugie chciałbym prosić,  

aby moją skromną osobę wyłączyć z głosowania, z tego względu, że bezpośrednio i pośrednio jestem 

jakby w to zaangażowany, ponieważ jestem członkiem OSP Suchy Las i jakby nie patrzeć, też po 

prostu byłem wśród osób skarżących Pana Wójta. Bardzo bym prosił, żeby mojej osoby nie brać pod 

uwagę przy głosowaniu. Dziękuję. Data jest w tytule projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Państwa, w takim razie zgłaszam zmianę „Uchwała 

Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 września 2017 r. (…)”. 
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Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia ww. poprawki.    

Głosowano: 14 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomyślnie. 

Radny R. Tasarz wyłączył się z głosowania.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/406/17. 

 

Ad. 9.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Przewodniczącego Komisji Doraźnej radnego  

M. Przybylskiego o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący KD M. Przybylski: Proszę Państwa, tutaj zmienia się tylko data na 31 marca  

2018 r., ponieważ podjęliśmy decyzję o przeprowadzeniu konsultacji społecznych w kwestii zmiany 

granic jednostek pomocniczych Złotniki Wieś i Złotniki Osiedle i z tego względu jakby praca Komisji 

Statutowej się wydłuża. Niezależnie od tego, tak czy inaczej, chyba prosilibyśmy o wydłużenie, 

ponieważ mieliśmy okres wakacyjny, gdzie nie mogliśmy się spotkać, nie było terminu i z tego 

względu wydaje się ten wniosek zasadny.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/407/17. 

 

Ad. 10.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konsultacji z mieszkańcami sołectwa Złotniki  

– Wieś oraz osiedla Złotniki – Osiedle.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Przewodniczącego Komisji Społecznej radnego  

K. Pilasa o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Parę słów komentarza. Odbyło się pierwsze spotkanie zespołu i rozmawialiśmy na podstawie 

pierwotnej uchwały i główny punkt rozmowy, który nas zafrasował to było pytanie, czy ma się odbyć 

jedno spotkanie wspólne dla obydwu miejscowości czy odrębne spotkania w poszczególnych 

miejscowościach. Komisja optowała za tym, aby w każdej miejscowości odbyło się spotkanie 

poświęcone tej kwestii. I tutaj czekaliśmy na opinię prawników i jest tak, jak Komisja chciała i tak jak 

sugerowała, żeby odbyć spotkania w każdej miejscowości oddzielnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie konsultacji z mieszkańcami sołectwa Złotniki – Wieś oraz osiedla Złotniki  

– Osiedle.  

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/408/17. 

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Ja wnioskuję, aby teraz była przerwa, dlatego że uchwały, które 

mam zgłosić po przerwie do porządku obrad są związane z WPF, ponieważ jeżeli Radni zgodzą się na 

wprowadzenie zmiany do uchwały budżetowej, to to dotyczy zadań, które są w WPF. Chciałabym 

prosić, żeby teraz była przerwa. 
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Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Pan Mecenas podpowiada, że w takim razie te uchwały, 

których treści nie znamy, powinny znaleźć się według kolejności przed projektem uchwały związanej 

z WPF. Zarządzam 15 minut przerwy.  

 

Po przerwie.   

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu. Jeśli można prosić 

uchwały po kolei, tak jak będziemy wprowadzać do porządku, żeby wszyscy wiedzieli o co chodzi.   

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Szanowni Państwo Radni, chciałabym prosić o zmianę 

porządku obrad i wprowadzenie do porządku projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową  

na rok 2017.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie wniosku Skarbnik Gminy 

dotyczącego wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową  

na rok 2017.  

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Państwa będzie się zmieniała numeracja. To będzie 

punkt nr 11.  

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Kolejną uchwałą, o której wprowadzenie do porządku wnoszę 

jest uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania Rewitalizacja stacji 

kolejowej na trasie 354 Poznań – Pila wraz z węzłami przesiadkowymi (Golęczewo, Chludowo).  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie ww. wniosku Skarbnik Gminy 

o wprowadzenie do porządku obrad sesji powyższego projektu uchwały. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Proszę Państwa ten projekt to będzie nr 12. Następuje zmiana 

numeracji. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029 będzie to punkt 13. Punkt 12 staje się punktem 14. 

„Informacje” stają się pkt 15, „interpelacje i zapytania Radnych” → 16; „wolne głosy i wnioski” → 17 

i „zamknięcie sesji” → 18. Wszystko powinno się zgadzać.  

 

Nowy porządek obrad.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr XXXII/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 22 czerwca 2017 r.  

(protokół został przekazany wraz z materiałami na sesję sierpniową, dołączona zostaje jedynie str. 35 ze zmianą). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulicy Za Parkiem II.   

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasto Poznań wykonywania zadania Gminy 

Suchy Las w zakresie usług edukacyjnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konsultacji z mieszkańcami sołectwa 

Złotniki - Wieś oraz osiedla Złotniki – Osiedle.  
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11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las  

na 2017 r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania 

Rewitalizacja stacji kolejowej na trasie 354 Poznań – Pila wraz z węzłami przesiadkowymi 

(Golęczewo, Chludowo). 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchy Las na lata 2017 – 2029. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania 

„Adaptacja historycznego budynku w Chludowie na cele społeczno – kulturalne”. 

15. Informacje: 

a. Wójta Gminy, 

b. Przewodniczącej Rady Gminy, 

c. Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

d. Przewodniczących Komisji Rady. 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski.  

18. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 11.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las  

na 2017 r.  

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Szanowni Państwo, do Pana Wójta Pani Radna A. Targońska 

złożyła wniosek o zwiększenie wydatków na zadanie inwestycyjne pn. „budowa ul. Jeżynowej  

wraz z miejscami parkingowymi oraz pasem zieleni w rejonie ul. Truskawkowej i Jeżynowej  

wraz z oświetleniem. Otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym miało miejsce 13 września br.  

i kwota oferty przewyższała środki, które są w budżecie o kwotę 111 000 zł. Tutaj taka moja 

propozycja, jeśli chodzi o zmianę budżetu, to przesunięcie środków z dwóch inwestycji, które również 

znajdują się w WPF, a które już zostały zakończone, przynajmniej w części roku 2017 i to będzie 

kwota 48 000 zł oraz 63 000 zł w wydatkach bieżących zmniejszenie wydatków na miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego, z tego tytułu, że planowanie przestrzenne jest zadaniem bieżącym 

w WPF i środki są wystarczające na zawieranie umów. Natomiast, tutaj przeliczyliśmy środki, które 

będą do końca roku rzeczywiście wydatkowane i istnieje właśnie taka możliwość zmniejszenia na ten 

rok wydatków. Dziękuję.   

 

Radny D. Matysiak: Tutaj jest również jakby zmniejszenie kwoty o 12 000 zł na zadaniu pn. „osiedle 

Grzybowe – budowa chodnika w ul. Jaskółczej”? 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Inwestycja została zakończona i zostały z tej inwestycji 

pieniądze, które po prostu można zagospodarować w inny sposób. Tutaj jest wszystko w porządku.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las na 2017 r.  

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/409/17. 

 

Ad. 12.  

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania Rewitalizacja 

stacji kolejowej na trasie 354 Poznań – Piła wraz z węzłami przesiadkowymi (Golęczewo, Chludowo). 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Myślę, że ta uchwała nie wymaga dodatkowych wyjaśnień, 

chyba że ktoś z Państwa ma pytania, jeżeli nie, to przystępujemy do głosowania. 
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Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania Rewitalizacja stacji kolejowej na trasie 

354 Poznań – Pila wraz z węzłami przesiadkowymi (Golęczewo, Chludowo). 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/410/17. 

 

Ad. 13.  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy 

Las na lata 2017 – 2029. 

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Szanowni Państwo, dodatkowo do tych objaśnień i zmian, które 

są w WPF i które zostały Państwu wysłane, a zmiana ta dotyczyła nakładów inwestycyjnych  

na adaptację budynku Starego Baru w Chludowie, z uwagi na zmianę zadań inwestycyjnych uchwałą 

budżetową, które również znajdują się w WPF, to wymagać to będzie zmiany, czyli te trzy pozycje,  

tj. budowa miejsc parkingowych na os. Poziomkowym i zmniejszenia tych dwóch inwestycji, jak 

również w roku 2018 zwiększenie nakładów o kwotę 1 200 000 zł na zadanie inwestycyjne 

„Rewitalizacja stacji kolejowych na trasie nr 354 Poznań – Pila wraz z węzłami przesiadkowymi  

w Golęczewie i Chludowie”. Tak jak wspominałam wcześniej dnia 19 września br. w postępowaniu 

przetargowym nastąpiło otwarcie ofert i termin związania ofertą jest 30 dni i tak, żeby ten przetarg 

mógł być skutecznie rozstrzygnięty wymaga to zwiększenia nakładów, a wcześniej podjęliście też 

Państwo uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na pokrycie tej brakującej kwoty  

w przyszłorocznym budżecie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Przepraszam, mam pytanie. Czy te poprzednie dwie uchwały 

finansowe, które przyjęliśmy, to czy one już mają odzwierciedlenie tutaj. 

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Tylko w objaśnieniach, tej całej płachty już nie zdążyłam 

zrobić. W objaśnieniach dodane są inwestycje.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Będziemy musieli w takim razie głosować wszystkie  

te poprawki.  

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Pierwsza poprawka, to zwiększenie wydatków inwestycyjnych  

o kwotę 1 200 000 zł na zadaniu „Rewitalizacja stacji kolejowej na trasie Poznań – Piła wraz  

z węzłami przesiadkowymi Golęczewo i  Chludowo”.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie ww. poprawki zgłoszonej przez 

Skarbnik Gminy. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Poprawka została przyjęta.  

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Druga poprawka dotyczy zadania inwestycyjnego „Suchy Las 

budowa ul. Jeżynowej wraz z miejscami parkingowymi oraz pasem zieleni w rejonie  

ul. Truskawkowej i Jeżynowej wraz z oświetleniem” BI/WPF/2016/0002 zwiększenie o kwotę 

111 000 zł.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie ww. poprawki zgłoszonej przez 

Skarbnik Gminy. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Poprawka została przyjęta.  
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Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Trzecia poprawka dotyczy zadania BI/WPF/2016/OG/0004 

zmniejszenie o kwotę 12 000 zł, dotyczy zadania „osiedle Grzybowe – budowa chodnika w  

ul. Jaskółczej”, tj. zmniejszenie wydatków w roku 2017.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie ww. poprawki zgłoszonej przez 

Skarbnik Gminy. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Poprawka została przyjęta.  

 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska: Ostatnia poprawka dotyczy zadania BI/WPF/2016/0003  

pn. „Suchy Las – przebudowa skrzyżowania ul. Obornickiej z ul. Młodzieżową (…)” zmniejszenie  

o kwotę 36 000 zł w roku 2017.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Jeśli nie ma pytań, to przechodzimy do głosowania poprawki.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie ww. poprawki zgłoszonej przez 

Skarbnik Gminy. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Poprawka została przyjęta.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/411/17. 

 

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania „Adaptacja 

historycznego budynku w Chludowie na cele społeczno – kulturalne”. 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Czy Komisja Finansowo – Budżetowa opiniowała tę uchwałę? 

 

Przewodniczący KF-BiRG D. Matysiak: Nie, omawialiśmy tylko, ale tutaj nie było opiniowania.  

 

Przewodnicząca M. Salwa – Haibach zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na realizację zadania „Adaptacja historycznego budynku  

w Chludowie na cele społeczno – kulturalne”. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomyślnie.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyjęta, nosi numer XXXVI/412/17. 

 

Wiceprzewodniczący Z. Hącia: Panie i Panowie Radni bardzo dziękuję za przyjęcie tej uchwały, 

gdyż daje to perspektywę, iż obiekt który jest potrzebny dla Chludowa zostanie wyremontowany  

i będzie służył mieszkańcom. Uważam, że zarówno działania urzędników naszej Gminy, jak i 

Radnych w przyszłości w Chludowie będą zapamiętane za to, że po prostu młodzież będzie miała 

możliwości gdzie ćwiczyć, jeżeli chodzi o orkiestrę i jeżeli chodzi o zespół Chludowianie, a szkoła 

będzie miała aulę i obiekt będzie wykorzystany na potrzeby społeczno – kulturalne dla tej 

miejscowości. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 15.  

Informacje: 

 

a/ Wójta Gminy 
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Zastępca Wójta M. Buliński: 

 Budowa ul. Kasztanowej – prace rozpoczną się 2 października br. i zakończą się do końca grudnia 

2017 r. 

 Rejon ul. Lisiej, Klonowej i Sprzecznej, budowana jest kanalizacja w ul. Lisiej, trwają prace na  

ul. Sprzecznej, tj. przygotowanie podłoża do ułożenia masy asfaltowej, co planujemy na odcinku  

od ul. Obornickiej do ul. Wierzbowej, planowane wykonanie do 15 października br. 

 Biedrusko – budowa obiektu przedszkolnego, obecnie po uzyskaniu pozwolenia na budowę trwają 

roboty związane z wykonywaniem konstrukcji parteru oraz usuwane są kolizje z infrastrukturą 

podziemną.   

 Budowa ścieżki rowerowej Radojewo – Biedrusko, II etap od Łysego Młyna do Biedruska, 

aktualnie wykonawca rozpoczął procedury uzgadniania organizacji ruchu, zamówienie materiałów 

na ten pierwszy etap, czyli kolizję z wojskowym kablem teletechnicznym, w październiku 

rozpoczną się wycinki drzew, czyli przygotowanie pasa pod budowę. Wycinkę będą realizować 

Lasy Państwowe, mówię o tym, gdyż to będzie generować pewne utrudnienia na tym odcinku 

drogowym do Biedruska. Będziemy informować szerzej, żeby kierowcy w miarę możliwości 

korzystali z przejazdu przez Czerwonak.  

 Golęczewo – ul. Tysiąclecia – budowa kanalizacji sanitarnej, prace finiszują, aktualnie prowadzone 

są prace związane z budową chodników, uporządkowaniem terenu i zagospodarowaniem pasów 

zieleni. 

 Golęczewo – ul. Dworcowa – budowa kanalizacji sanitarnej, prace rozpoczęły się 11 września br.  

i potrwają do kwietnia 2018 r.   

 Zielątkowo – budowa kanalizacji wraz z pełną infrastrukturą, trwają prace projektowe i jest 

przygotowywany I etap, inwestycji to będzie ul. Dworcowa w Chludowie, na odcinku od DK 11  

do Zielątkowa, planowane rozpoczęcie prac w październiku br. 

 Złotniki – etap I i II, trwają prace wykończeniowo – porządkowe, przyjmuje uwagi, które spływają 

od Osiedla i przed odbiorem zostanie to usunięte.  

 Złotniki – budowa węzła przesiadkowego, termin wykonania to maj 2018 r., trwają prace związane 

z budową kanalizacją w ul. Dworcowej i w ul. Pawłowickiej, łącznie z przygotowaniem do 

przejścia przez tory kolejowe. Trwają też postępowania związane z decyzją na usunięcie kolizji 

energetycznych i telekomunikacyjnych. Jesteśmy w kontakcie z wykonawcą modernizacji linii 

kolejowej, dlatego że uwzględniamy przejścia ścieżkami rowerowymi i chodnikami przez 

przejazdy kolejowe. W tym pierwotnym projekcie modernizacji linii nie było to uwzględnione,  

ale w tej kwestii Pan Wójt podjął działania w uzgodnieniu z Marszalkiem W. Jankowiakiem.  

 Golęczewo – sieć wodociągowa, ul. Pszenna, ul. Rolna i ul. Wiśniowa, wykonawcą robót jest ZGK 

Suchy Las, zakończone prace na ul. Wiśniowej, trwają prace przy wodociągu w ul. Rolnej  

i Pszennej. 

 

Informacje odnośnie przetargów:    

 Ogłoszono 3 przetarg na budowę ulic w Złotnikach II, otwarcie ofert 12 października.  

 Mówiliśmy już o przetargach na węzły przesiadkowe i na parkingi też, te informacje zostały 

przekazane. 

 Przygotowujemy się do przetargu na budowę toru rowerowego PUMPTRACK przy ul. 

Bogusławskiego w Suchym Lesie. To postępowanie jest uzależnione od podpisania umowy na 

środki dystrybuowane przez Lokalną Grupę Działania, ten wniosek został przez Lokalną Grupę 

Działania zaopiniowany, procedura jest taka, że on wymaga ostatecznego zatwierdzenia przez 

Urząd Marszałkowski i podpisania umowy i tak naprawdę nasze ogłoszenie przetargu i podpisanie 

umowy z wykonawcą jest związane z wcześniejszym podpisaniem umowy z Urzędem 

Marszałkowskim. W tej chwili są zatory w Urzędzie Marszałkowskim związane z konkursami 

Lokalnych Grup Działania, bo napłynęło dużo dokumentów i dość długo to obecnie trwa.   

 Przetarg na zadanie „Budowa Zespołu  Przedszkolno – Szkolnego w Golęczewie”, otwarcie ofert 

13 października, godz. 8:35. 

 Przetarg na zadanie pn. „Suchy Las – sieć wodociągowa w ulicy Czereśniowej w Golęczewie”  

jest w przygotowaniu. Jest to przetarg ze środków Aquanet, my jesteśmy inwestorem zastępczym.   

 Przetarg w przygotowaniu na zadanie „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z drogami  

w Golęczewie i Zielątkowie oraz wymiana sieci wodociągowej w Golęczewie z azbestowej”,  
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w ramach tego zadania objęte będą ulice Boczna, Czereśniowa, Polna, Kwiatowa, Lipowa, 

Ogrodnicza, Gryczana, Rolna, Pszenna, Zbożowa, Modrakowa.  
     

b/ Przewodniczącej Rady Gminy 

 

Przewodnicząca M. Salwa-Haibach poinformowała o następujących sprawach i korespondencji: 

 Regionalna Izba Obrachunkowa zawiadamia, że wszczęte zostało postępowanie w odniesieniu  

do uchwały nr XXXV/384/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia 31.08.2017 r. zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia WPF Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029 z powodu naruszenia ustawy  

o finansach publicznych. Posiedzenie zostało wyznaczone na 27 września br. Nie ma jeszcze 

informacji o wynikach posiedzenia.  

 Wpłynęło zawiadomienie o rozprawie (stawiennictwo nieobowiązkowe) dla Wójta ze skargi 

Prokuratora Rejonowego Poznań – Stare Miasto w przedmiocie trybu i sposobu powoływania  

i odwolywania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. Na poprzedniej sesji jak Państwo pamiętacie przyjęliśmy stosowną uchwałę 

naprawczą.   

 

Przewodnicząca M. Salwa-Haibach: Jeżeli chodzi o informacje Przewodniczącej Rady Gminy  

to wszystko.  

 

c/ Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

 

Wiceprzewodniczący Z. Hącia: Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski jeszcze ma do tej 

pory wakacje i od czerwca nie było kontaktu.  

 

d/ Przewodniczących Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej K. Pilas: Komisja w miesiącu wrześniu spotkała się jeden raz  

– opiniowanie  projektów uchwał na dzisiejszą sesję. Komisja opracowała 20 wniosków do budżetu 

Gminy na 2018 r. i skierowała do Wójta Gminy. Nie wiem czy Państwo pamiętacie, zapowiadaliśmy 

na ostatniej sesji, że na tej sesji mieliśmy przyjmować uchwały odnośnie Gminnego Programu 

Rewitalizacji, to jest ta uchwała odnośnie obszarów zdegradowanych, ale niestety nie spłynęły 

wszystkie uzgodnienia, co do których ustawowo ludzie powinni się wypowiedzieć. W związku z tym, 

jest pewne opóźnienie. Mam taką informację, że będziemy tę uchwałę przyjmować na kolejnej sesji.      

 

Przewodnicząca Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska A. Targońska: Komisja Komunalna 

i Ochrony Środowiska w tym miesiącu spotkała się dwukrotnie. Pierwsze spotkanie, na które został 

zaproszony Pan W. Orczewski – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska dotyczyło ochrony 

środowiska, a także działalności Spółek Wodnych na terenie Gminy Suchy Las, w szczególności 

chodziło o zniszczenia jakie spowodowała woda w Złotnikach Wsi. Zostały tam zniszczone skarpy 

przy stawie i zostały zalane ogródki działkowe, ok. 10 osób było poszkodowanych. Spółki Wodne 

częściowo już zajęły się tą sprawą, ale jeszcze dalsze prace będą wykonywane. Zajmowaliśmy  

się także istnieniem bardzo dużych drzew, które prawdopodobnie mogłyby się stać pomnikami 

przyrody zlokalizowanych na terenie Gminy, kilka z takich drzew ja zgłosiłam. Będziemy jeszcze do 

tego tematu wracać. I zajmowaliśmy się także, krótko wprawdzie wycinką drzew na terenach objętych 

ochroną przyrody. Drugie posiedzenie miało charakter wyjazdowy i odbyło się w Złotnikach Osiedlu  

i tutaj Przewodniczący tej jednostki przedstawił problemy komunalne z jakimi boryka się Osiedle 

Złotniki. W dalszej części sformułowaliśmy wnioski do budżetu i kilka tych spraw zgłoszonych przez 

Przewodniczącego stało się wnioskami do budżetu. Wniosków do budżetu na przyszły rok było 

bodajże 15. Opiniowaliśmy również dwie uchwały, a także dodatkowo został sformułowany wniosek 

organizacyjny do Wójta i dzisiaj złożyłam go w biurze podawczym. To wszystko.            

 

Przewodniczący Komisji Doraźnej M. Przybylski: Mówimy oczywiście o Komisji Statutowej. 

Proszę Państwa, Komisja Statutowa wznawia swoje prace po przerwie wakacyjnej, spotykamy  

się jutro o godz. 8:30 i rozpoczynamy pracę nad załącznikami nr 5 i nr 6. Natomiast, jeżeli chodzi  

o pozostałe część to w tej chwili przeprowadzamy konsultacje prawne i nasze prace zdeponowaliśmy 
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u Pana Mecenasa H. Kuligowskiego, który w tej chwili jak rozumiem analizuje nasze działania  

w wymiarze prawnym. Dziękuję bardzo.   

                          

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego W. Majewski: Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego obradowała we wrześniu dwukrotnie. W dniu 5 września br. 

Komisja spotkała się w celu złożenia wniosków do budżetu na 2018 r., których złożyliśmy 28. W dniu 

26 września br. Komisja odbyła swoje ostatnie posiedzenie, którego przewodnim tematem była analiza 

bezpieczeństwa na terenie naszej Gminy z udziałem Komendanta Policji oraz Komendanta Straży 

Gminnej. Komendant M. Dłużewski przedłożył Komisji informacje z pierwszego półrocza pracy 

Straży Gminnej. Następnie podczas dyskusji poruszyliśmy wiele aspektów związanych z działalnością 

Policji i Straży Gminnej. Komendanci przedstawili z jakimi trudnościami aktualnie się borykają i jakie 

ograniczenia prawne uniemożliwiają podejmowanie im interwencji. Wskazane zostały także tematy, 

problemy, których poprzez złożenie odpowiednich wniosków przez Komisję podejmiemy próbę 

pozytywnego rozwiązania. Komendant D. Sierżant przedłożył także fakty, które na dzień dzisiejszy 

uniemożliwiają prowadzenie wspólnych patroli ze Strażą Gminną. Komendanci przedstawili 

najpilniejsze potrzeby swoich jednostek. Konkluzją do dyskusji był wniosek Komisji dotyczący 

stałego comiesięcznego raportowania przez Komendantów działania służb im podległym. W dalszej 

części posiedzenia wraz z asystentem Pana Wójta ds. bezpieczeństwa J. Klimczewskim 

przeprowadziliśmy analizę dotyczą skrzyżowania Szosy Poznańskiej z ul. Golęczewską [w Chludowie 

– przyp. autora] i ustaliliśmy kolejne działania, włącznie z wnioskiem do MSK dotyczącym 

dysponowania jednostek OSP. W bardzo intensywny sposób powrócił temat niebezpiecznego 

skrzyżowania ul. Złotnickiej i Słonecznej w Złotnikach Wsi, poprzez dużą liczbę mejli od 

mieszkańców w przedmiotowym temacie, gdzie jednoznacznie stwierdza się, że przebudowa 

zabytkowego muru nie wniosła znacznej poprawy widoczności na tym skrzyżowaniu. Komisja już w 

2015 r. złożyła wniosek o przebudowę dróg w obrębie tego skrzyżowania i co roku monituje tę sprawę 

poprzez Urząd Gminy w Starostwie Powiatowym i ponownie to uczynimy. Niestety jak zawsze 

pominięty został temat bezpiecznego przemieszczania się uczniów, tym razem dotyczy to nowo 

powstałego liceum w Suchym Lesie. Brak chodnika przy ul. Stara Droga, gdzie na dzień dzisiejszy 

parkują samochody, choć temat już wcześniej był sygnalizowany również przez naszą Komisję. Nawet 

jak nie było planów na tę szkołę, to Komisja sugerowała, że tam źle parkują samochody. Komisja 

poruszyła również m.in. temat spadających konarów z drzew w obrębie prywatnych posesji wzdłuż  

ul. Obornickiej, umowy dotyczącej dzików na terenie Gminy oraz inne. Powrócił niestety temat 

gminnej spółki ZKP, gdzie wiele spraw do dzisiaj nie zostało wyjaśnione. Komisja jako jedną  

z przyczyn tego stanu upatruje m.in. w jednoosobowej obsadzie zmiany nocnej. Podsumowaniem 

dyskusji było stwierdzenie, że musiałoby wydarzyć się coś spektakularnego, czego by nie można było 

zamieść pod dywan, aby Prezes, Rada Nadzorcza i Wójt się obudzili i zapowiedzieli podjęcie 

stosownych działań. Z niecierpliwością oczekujemy na efekty deklaracji, bo jak pamiętamy już takie 

były wcześniej składane, z których nic nie wynikło nadal. Wszystkie tematy wymagające dalszego 

procedowania będą przez Komisję kontynuowane poprzez złożenie odpowiednich wniosków w celu 

ich pozytywnego rozwiązania. Kolejne posiedzenie Komisji zaplanowane jest na 24 października br., 

na które już dzisiaj serdecznie zapraszam. Dziękuję.     

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego D. Matysiak: 

Komisja spotkała się w tym miesiącu jeden raz. Opiniowaliśmy projekty uchwał, złożony został 

również wniosek do Pana Wójta, aby został przygotowany wniosek do Wojewody z opinią prawną 

odnośnie procedowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  

ul. Diamentowej II w Suchym Lesie, chodzi o jedną z poprzednich uchwał, co do której są różne 

opinie prawne odnośnie możliwości procedury zmiany tego planu. Propozycja, aby od razu odnieść  

się do organu nadzorczego, żeby później nie było uchylenia uchwały już gotowej. Komisja opiniowała 

uchwały na dzisiejszą sesję. Dziękuję     

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej G. Łukszo: Komisja Rewizyjna spotkała się w tym miesiącu 

jeden raz, wczoraj. Zajęliśmy się przede wszystkim wystąpieniem pokontrolnym jeżeli chodzi  

o Referat Promocji i odwołaniem, które wniósł Wójt jeżeli chodzi o kontrolę przeprowadzoną  

w Referacie Promocji i Gazecie Sucholeskiej. Tutaj jest stosowne pismo wystosowane do Pani 
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Przewodniczącej celem zajęcia stanowiska w tej sprawie. Oprócz tego omawialiśmy sprawy bieżące. 

Dziękuję.  

 

Ad. 16. 
Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny K. Pilas: Pytania będą do Wójtów. Pierwsze pytanie, ale zanim je zadam, to opowiem kawałek 

historii, historia przejścia przy ul. Szkółkarskiej i Borówkowej to jest pewnie od tamtej kadencji,  

już nie pamiętam ile składałem wniosków i próśb. Komisja Porządku Publicznego też interweniowała 

w tej sprawie, gdyż było tam dramatycznie. Matka z wózkiem z dzieckiem nie mogła przejść w ciągu  

ul. Borówkowej przez ul. Szkółkarską. O tej sprawie mówiłem na wrześniowym zebraniu 

mieszkańców i na tym zebraniu był Pan J. Klimczewski, który myślę, że koordynuje tę sprawę jeżeli 

chodzi o drogownictwo i ku mojemu zdziwieniu za 2 tygodnie pojawiła się ekipa, która zaczęła robić 

ten fragment przejścia. To przejście w tej chwili zostało zrobione, tylko z tego co pamiętam to Pan  

J. Klimczewski mówił, że widział projekt i ten projekt mówił, że przejście dla pieszych będzie 

wywyższone, czyli będzie tam coś w rodzaju progu zwalniającego i tego progu nie ma. Ekipa się 

zwinęła i tak przy okazji mówię, że zostawiła trochę bałaganu na ul. Borówkowej, bo piachu  

z chodnika nie zmyła więc uczulam Państwa na to. Moje pytanie brzmi: czy to co zrobiono, to jest 

realizacja tego projektu, o którym mówił Pan J. Klimczewski, czy to jest w tej chwili taka doraźna 

sprawa, żeby poprawić bezpieczeństwo dla mieszkańców? Drugie pytanie: jak idzie malowanie klas  

w szkole w Chludowie? Na ostatniej sesji mówiliśmy, że będą malowane klasy, te które się nie 

załapały i będzie to robione rotacyjnie. Niestety z plotek wiem i chciałbym tutaj potwierdzenia, co się 

dzieje z towarzystwem koszykówki Basket?          

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, jeżeli chodzi o ul. Szkółkarską to przejście jest wytyczone, 

zrealizowane w zakresie organizacji ruchu. Natomiast, podwyższenie tego przejścia jest jakby 

docelową realizacją. Pan J. Klimczewski zajmuje się organizacją ruchu, a nie inwestycjami. 

Pamiętajmy, że cała organizacja ruchu dla pieszych w tym rejonie będzie mogła być zrealizowana 

wtedy kiedy zostanie rozebrany ten mur i wówczas na pewno będziemy organizowali docelowo 

przejście z tym chodnikiem z dopuszczeniem ruchu rowerowego, tak aby kontynuować od północy 

możliwość poruszania się rowerem również po tej ścieżce. Jeżeli chodzi o malowanie w szkole  

w Chludowie, to na pewno szczegółowe informacje uzyskacie Państwo u Pana Dyrektora, natomiast  

ja mogę powiedzieć, że to co było w zakresie do 15 września br. zostało zrealizowane przez firmę 

wykonawczą. Klasy mamy wycenione z poprawką, którą wprowadziliśmy ze względu na nowe 

cenniki w obszarze tych usług, na ok. 300 000 zł. Dlatego chcemy na następną sesję przygotować 

propozycję zmiany w budżecie i ogłosić, bo zlecić nie możemy, bo znacznie przekracza to próg  

z ustawy o zamówieniach publicznych. Przygotujemy to na następną sesję i wtedy będzie zmiana 

budżetu i wówczas tę kwotę w oparciu o kosztorys przygotujemy. Jeżeli chodzi o Basket, to proszę 

Państwa, po raz pierwszy „Basket Suchy Las” z taką nazwą pojawił się bodajże 4 lata temu. Basket 

Suchy Las wtedy to szkolenie dzieci i młodzieży na terenie Gminy Suchy Las w tej dyscyplinie oraz 

drużyna w drugiej lidze, która też była pod tą marką wpisana. Dzisiaj sytuacja wygląda tak, że z 

Basketu Suchy Las wychodzi jakby grupa związana ze szkoleniem dzieci i młodzieży i nazywa się 

Basket Team Suchy Las o ile dobrze pamiętam i jest to stowarzyszenie w organizacji w tej chwili  

i czeka na rejestrację w sądzie rejestrowym. Cały czas oczywiście funkcjonuje również Basket Suchy 

Las, z tymże chodzi o koszykówkę dorosłych. My będziemy przygotowywali na przełomie roku 

konkurs, oczywiście konkurs będzie na szkolenie dzieci i młodzieży. Przypomnę, że dzieci  

i młodzieży, która w tej chwili uprawia te dyscyplinę sportu w naszej Gminie jest bodajże 80. 

Natomiast, kto przystąpi do tego konkursu, ja oczywiście nie mogę tego przewidzieć. I Basket Suchy 

Las i Basket Team Suchy Las są podmiotami uprawnionymi do tego, żeby w takim konkursie 

wystartować.  

 

Radny K. Pilas: Czy my będziemy w dalszym ciągu finansować tę II ligę? 

 

Wójt G. Wojtera: Jeszcze raz powtórzę, że my ogłosimy konkurs tylko na szkolenie dzieci  

i młodzieży, bo to nas zawsze interesowało i te drużyny, które w tej chwili mamy, a jest to 5 drużyn, 

to są to drużyny od 10 – 15 lat. 
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Radny M. Przybylski: Chciałbym zaproponować Panu Wójtowi opublikowanie w Gazecie 

Sucholeskiej i może w innych mediach również jakiegoś zbioru zasad prawnych, które rządzą 

aktywnością wojska na poligonie. Otóż przypuszczam, że takie zasady prawne są, chociaż ja ich nie 

znam, natomiast co raz częściej mieszkańcy dopytują kiedy i w jakich porach, dziennych czy nocnych, 

w jakich godzinach, z jaką częstotliwością wojsko może eksploatować poligon w sensie 

wybuchowym. Nie wiem, czy to jest w ogóle możliwe, czy pewne rzeczy nie są utajnione, natomiast 

gdyby była możliwość sformułowania informatora z jakiś takich ogólnych zasad dla mieszkańców,  

to myślę, że byłoby to istotne. Myślę, że ludziom wydaje się, że poniekąd uciążliwości poligonowe,  

za które Gmina otrzymuje jednak określone wynagrodzenie, w tym pieniądze, to nie będą one przez 

ludzi odczuwalne. Trzeba by było stan faktyczny opublikować i być może to by rozwiało wątpliwości. 

Dziękuję.  

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, oczywiście my zwrócimy się do WZI i do Centrum Szkolenia 

Wojsk Lądowych, bo to większość tych ćwiczeń organizowana jest przez Centrum Szkolenia Wojsk 

Lądowych, z wyjątkiem tych manewrów, które są manewrami bezpośrednio organizowanymi przez 

MON. Ja jestem w sobotę na 15 – leciu Centrum Szkolenia więc będę miał okazję zapytać i być może 

podrzucić takie pytanie oficjalne. Chciałbym przypomnieć Państwu, że my mamy ten poligon objęty 

uchwałą o obszarze chronionego krajobrazu, tam też są zapisy, które mówią o pewnych 

ograniczeniach, które wojsko powinno uwzględniać. Warto też przypomnieć, że wojsko zawsze  

z pewną ironią odnosi się do tej uchwały. Umowa międzyresortowa, której nikt z nas nie poznał, która 

jest podobno dokumentem, który reguluje kwestię zasad korzystania z tego terenu przez wojsko  

jest podobno zdecydowanie ważniejsza niż ta uchwała.   

 

Radny W. Majewski: Panie Wójcie takie pytanie, a właściwie prośba. My jako Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego kolejny raz złożymy wniosek o ponowne rozpatrzenie przez 

Starostwo, a w zasadzie Zarząd Dróg Powiatowych możliwości przebudowy skrzyżowania ulicy 

Złotnickiej z ulicą Słoneczną i prośba z naszej strony o takie większe zaangażowanie, nie tylko 

przesłanie naszej korespondencji do Starostwa z krótką notatką, ale może ktoś indywidualnie by 

porozmawiał ze Starostą. Panie Wójcie taka prośba z naszej strony, żeby to miało taki większy 

wydźwięk, bo jest to naprawdę dosyć poważna sprawa. Zmiana tego muru naprawdę nie wpłynęła  

na poprawę widoczności, na poprawę bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu. Tak więc prośba z naszej 

strony, nawet może indywidualna rozmowa przy tworzeniu w tej chwili budżetów w Starostwie. 

Dziękuję.   

 

Radny G. Łukszo: Chciałbym się zapytać odnośnie realizacji ul. Lipowej, kiedy w końcu zostanie 

ona włączona utwardzonym dojazdem do ul. Chludowskiej, ponieważ na tę inwestycję mieszkańcy 

czekają. W tej chwili, z uwagi na to, że lato było dość mokre to ten fragment drogi jest dość uciążliwy, 

bo jest bardzo nierówny. Mieszkańcy pytają kiedy Państwo wybudujecie ten brakujący fragment  

3 – 4 m z budżetu? 

 

Wójt G. Wojtera: To jest bezpośrednio związane z realizacją kanalizacji, która częściowo jest dzisiaj 

kanalizacją firmy Jakś – Bud. Docelowo obejmuje to projekt gminny, który miałby przebudowywać 

na całym odcinku ul. Chludowskiej kanalizację. W tej chwili to działa częściowo na tej 

przepompowni. Zaraz po decyzjach, które będą dotyczyły kanalizacji będziemy mieli możliwość 

rozpatrywania przybudowy tej drogi i włączenia w ul. Chludowską. W tej chwili jesteśmy na etapie 

projektowym.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie, również na Komisji Bezpieczeństwa rozmawialiśmy na ten temat. 

Jak wiemy w założeniach do Biedruska jest proponowany przebieg obwodnicy. Czy Gmina podejmuje 

jakieś działania, aby coś w tym temacie się ruszyło, ponieważ jak ostatnie badania natężenia ruchu  

się przedstawiają, to jest to jedna z najbardziej uczęszczanych dróg na terenie Gminy. Średniodobowy 

ruch samochodów waha się w granicach 12 000 pojazdów. Jak wiemy Biedrusko bardzo mocno się 

rozrasta, poza Suchym Lasem też Murowana Goślina i tam dalej również bardzo dużo  

się rozbudowuje, a więc tutaj ten ruch będzie bardzo mocno się nasilał. Myślę, że to jest najlepszy 
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czas i już warto coś w tym temacie robić. Czy złożył Pan jakieś pismo odnośnie do Programu 

Urządzenia Lasów, bo Nadleśnictwo jakby też wie o takim założeniu?           

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, oczywiście my w Planie Urządzenia Lasu nie jesteśmy ani stroną 

aktywną, ani współautorem tego Planu, nawet nie jesteśmy stroną w tym postępowaniu, czekamy  

na etap konsultacyjny. Plan Urządzenia Lasu jest przygotowywany przez Biuro Urządzenia Lasów. 

Wiemy, że został aneksowany termin opracowania tego Planu Urządzenia Lasu, ponieważ stary Plan 

kończy się 31 grudnia 2017 r. i jest przygotowywany projekt nowego i o 6 miesięcy zostanie ten 

termin przesunięty. Moim zdaniem dzisiaj już powinny się odbywać konsultacje w sprawie tego 

nowego Planu. My staramy się mocno przypatrywać temu projektowi, ponieważ on jest związany  

z kwestiami poligonowymi i podatkowymi. Nie tylko jesteśmy aktywni w pismach, ale jeden  

z pełnomocników, których ja powołałem, Pan dr P. Rutkowski jest moim pełnomocnikiem w tej 

sprawie, w sprawach leśnych i w sprawach opracowania Planu Urządzenia Lasu 2018 – 2028.  

Ta sprawa w tym Planie na pewno nie utonie. Oczywiście tym, który powinien być inwestorem  

i inicjatorem jest oczywiście Powiat, bo to jest droga powiatowa i wtedy my stalibyśmy się, zgodnie  

z ustawą o drogach publicznych zarządcą tego odcinka, który dzisiaj jest powiatowy, aż do mostu, 

zakładając, że gdzieś przed mostem pojawiłoby się to rondo, gdzie nastąpiłoby włącznie obwodnicy. 

Ja Państwu powiem w ten sposób, oceniając realnie, to z jednej strony, to o czym Pan wspomniał, 

czyli zagrożenia wynikające z dużego natężenia ruchu, bo faktycznie ten ruch jest coraz 

intensywniejszy. Z drugiej strony realnie oceniając możliwości przystąpienia do realizacji sporego 

zadania, jakim byłaby obwodnica Biedruska, skoncentrowaliśmy się na bardziej krótkoterminowym, 

ale ważnym dla mieszkańców Biedruska zadaniu, czyli budowie ronda u zbiegu ul. Jesionowej  

i Poznańskiej, czyli wyjazd z Biedronki, wyjazd z osiedla. Uważam, że to jest miejsce, którym 

natychmiast się trzeba zająć i liczę też na Państwa poparcie, i poparcie mieszkańców i taki wniosek do 

Starosty złożyłem. Rozmawiałem o tym z Wicestarostą T. Łubińskim i od razu zaznaczyłem, że jakiś 

udział Gminy w przygotowaniu dokumentacji mógłby nastąpić, nie wchodząc w kwestie 

finansowania. Jeżeli będzie dokumentacja zrobiona, to wtedy szanse na realizację tego są duże. 

Oczywiście pamiętajmy, że jest to w Studium i jest taki cel, żeby w przyszłości zarządca wyprowadził 

ruch z Biedruska. 

 

Wiceprzewodniczący Z. Hącia: Panie Wójcie, ja chciałbym powrócić do sprawy, którą tutaj przed 

chwilą poruszał Pan W. Majewski, chodzi o skrzyżowanie ul. Golęczewskiej z Szosą Poznańską  

w Chludowie. Problem jest taki, że tam regularnie, co parę tygodni jest jakiś wypadek lżejszy lub 

cięższy. Tam są światła ostrzegawcze na przejściu dla pieszych, ale to nie gwarantuje, że te 

samochody nie będą szybciej przejeżdżać. My na Komisji Bezpieczeństwa mówiliśmy o tym,  

że trzeba wystąpić do Generalnej Dyrekcji, żeby tam na tym skrzyżowaniu zmienili organizację ruchu, 

aby to w jakiś sposób gwarantowało bezpieczeństwo. Tak, jak na tym pierwszym skrzyżowaniu  

od Obornik założono światła, to się problemy skończyły. W tej chwili na tym skrzyżowaniu, to jest 

trochę jazda samobójcza, bo samochody jadące z Poznania czy z Obornik nie bardzo chcą przepuścić, 

a nasi mieszkańcy chcą się wepchnąć i w rezultacie dochodzi do kolizji czy wypadku. Ja wiem, że DK 

11 ma być przebudowana, ale z tych wszystkich prognoz, które tam są, to sądzę, że nie wcześniej jak 

za parę lat. A przez te parę lat ileś tam trupów się może znaleźć na tym skrzyżowaniu. Dlatego 

uważam, że jakieś kroki trzeba podjąć, żeby po prostu tę sprawę załatwić, żeby to nie była sytuacja 

taka, która powoduje liczne kolizje. Druga sprawa to jest kwestia, tego co myśmy poruszali  

na poprzedniej sesji, chodzi o zielsko, które rośnie przy krawężnikach naszych chodników. Problem 

polega na tym, że owszem zamiatarka przejechała, ale zielsko rośnie jak rosło. Jedynie przy tych 

dwóch wylotach przy ul. Poznańskiej to trochę to zielsko wycięto, ale te wyloty są zapchane piaskiem.  

Ja specjalnie patrzyłem, to jest taka kwestia, że nie chciało się podnieść tej płyty, bo tam są płyty, 

które można podnieść tylko tak zostawiono. Przychodzi jesień, znów będą deszcze i tam będą znowu 

zastoiny wody, bo woda nie będzie odchodziła do rowu i będzie ślizgawka dla pojazdów, które tam 

będą przejeżdżać. Uważam, że takie połowiczne załatwianie spraw nie ma najmniejszego sensu. 

Zrobić raz i dobrze, a nie takie głaskanie. Dziękuję.  

 

Wójt G. Wojtera: Pierwsza sprawa jest oczywista, wystąpimy do Generalnej Dyrekcji, wskażemy  

na te wypadki, które ostatnio miały miejsce na tym skrzyżowaniu i będziemy czekali na reakcje. 

Możemy też bezpośrednio starać się dotrzeć do Dyrekcji. Przypomnę, że sprawa skrzyżowania,  
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o którym Pan wspominał, gdzie też były wypadki śmiertelne zakończyła się jakimś sukcesem i też 

miało być bardzo blisko przebudowy DK 11 więc na pewno wystąpimy do Generalnej. Jeżeli chodzi  

o drugą sprawę, to oczywiście, jeżeli to jest odejście od regulaminu związane z niewykonywaniem 

zadań, które my zlecamy, to wyciągniemy konsekwencje. Jeżeli nie, to będziemy się zastanawiać  

nad jakimiś zmianami w częstotliwości w zakresie utrzymania zieleni.  

 

Radna A. Targońska: Ja chciałabym zapytać o dwie rzeczy, tj. o kodeks reklamowy, czy on powstaje  

i na jakim jest etapie? Jakoś bardzo mało na ten temat słyszymy i chyba dość wolno toczą się te prace, 

przynajmniej tak mi się wydaje. A druga sprawa, to chciałam zapytać o przyczynę indolencji, która 

powoduje, że w ogóle nie jest rozwijany system monitoringu? Jaka jest przyczyna takiego stanu,  

bo mówimy o tym już 3 rok i właściwie nic się nie dzieje?     

 

Zastępca Wójta M. Buliński: W sprawie kodeksu, to jest taka zakładka na stronie internetowej  

i warto sobie tam od czasu do czasu zajrzeć. My jesteśmy na etapie, że jesteśmy po pełnej 

inwentaryzacji dotyczącej reklam. Nie jest to nic odkrywczego, co powiem, że tych reklam jest sporo, 

z tego co pamiętam to ok. 2700 – 2800 reklam zostało zinwentaryzowanych, takich które się 

kwalifikują pod nasze działania, pod to żeby je uregulować co do standardów i co do jakości. Jesteśmy 

na takim już zupełnie końcowym etapie, po wielu pracach naszych, poprawkach, spotkaniach  

z projektantem, etapie opracowywania projektu uchwały. To przyjęcie projektu uchwały, myślę że w 

ciągu 3 tygodni, spowoduje, że będziemy mogli rozpocząć proces uzgadniania – konsultacji, tutaj jest 

podobny proces jak przy uchwałach planistycznych więc też na pewno będziecie Państwo wówczas 

mieli okazję się z tym szczegółowo zapoznać. Spodziewamy się tutaj zaangażowania mieszkańców w 

ten proces, ponieważ tam są zapisy, które dotyczą też w dużej części przedsiębiorców, którzy przecież 

stawiają te reklamy. Na pewno włączą się w te konsultacje. Za kilka miesięcy powinniśmy  

to procedować na sesji Rady Gminy.  

 

Radny K. Pilas: Może lepiej wcześniej na Komisje, żeby to trafiło, a nie od razu na sesję.  

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Nie mówię, że to ma na sesję trafić, tylko zaczyna się konsultacja taka 

jak przy planach miejscowych, jest też wyłożenie do zapoznania się, są otwarte spotkania, dyskusje 

publiczne i to jest etap, o którym będzie Państwo poinformowali i będziemy zachęcać Państwa  

do udziału. Zanim to trafi na sesję, to jeszcze parę dobrych miesięcy minie.   

 

Wójt G. Wojtera: Jeżeli chodzi o monitoring, to nie nazywałbym tego indolencją, ponieważ  

w sprawie została przeprowadzona kwestia opracowania strategii, przyjęcia strategicznych i bazowych 

dokumentów. Natomiast, po tym etapie analityczno – planistycznym nie było kompleksowego 

przeniesienia tej strategii do realizacji. Owszem, na podstawie tej strategii w tej chwili realizowane  

są pojedyncze montaże, chyba w 3 miejscach w tej chwili kamery są montowane. Pomijając już te ad 

hoc realizowane wnioski, które najczęściej są wnioskami sołectw i osiedli. Ten etap strategii został 

zakończony przyjęciem tego dokumentu jako szerokiego dokumentu, ale nie było tego przełożenia  

do budżetu.  

 

Radny W. Majewski: Jest w budżecie, Panie Wójcie 365 000 zł, to nie jest przełożenie, dwa lata pod 

rząd.  

 

Wójt G. Wojtera: Mówię o całościowym przeniesieniu strategii dotyczącej monitoringu do budżetu. 

Przecież Państwo wiecie, że koszt realizacji całości jest zdecydowanie większy. Poza tym jeszcze rok 

wykonawczy trwa i myślę, że to o czym wspomniałem będzie Państwu przedstawione jako 

zrealizowane.  

 

Radna A. Targońska: Ja w taki razie zapytam wprost o dwie kamery, które interesują mieszkańców  

os. Poziomkowego, na wjazdach. Kiedy one się znajdą faktycznie w terenie? To, że jest jakaś 

koncepcja to niewiele nam daje.  

 

Wójt G. Wojtera: Nie odpowiem Pani, bo nie wiem, o które kamery chodzi?  
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Radna A. Targońska: Są dwa wjazdy na os. Poziomkowe i na te dwa wjazdy są potrzebne kamery, 

po jednej kamerze.  

 

Wójt G. Wojtera: Sprawdzę i przekażę Pani informacje.  

 

Radna A. Targońska: Dobrze, bardzo na to liczę.  

 

Radny G. Łukszo: Ja mam pytanie odnośnie odpowiedzi, właściwie braku odpowiedzi na jedno  

z moich pytań w interpelacji. Ja prosiłem o przedstawienie analizy, jeżeli chodzi o różnice cmentarz 

komunalny vs cmentarz parafialny. Przeczytam to, o co prosiłem, żeby mieć jasność: „Podczas 

Komisji wielokrotnie wspominał Pan, że lepiej by było, aby cmentarz był parafialny. W związku  

z tym, proszę o przedstawienie dokładnej analizy prawnej i finansowej potwierdzającej Pańską tezę”. 

A to jest Pańska odpowiedź: „Gmina nie przeprowadziła analizy prawnej i finansowej związanej  

z utrzymanie cmentarza. Koszty utrzymania cmentarza komunalnego są ściśle związane z wielkością 

miejscowości, liczby mieszkańców (…)”, etc., etc. Panie Wójcie ja prosiłem o przedstawienie analizy, 

a to, że Gmina jej nie przeprowadziła to się domyślałem.   

 

Wójt G. Wojtera: No to otrzymał Pan odpowiedź, jeszcze raz powtórzę (…) 

 

Radny G. Łukszo: Panie Wójcie, ale ja przepraszam, ja jeszcze nie skończyłem swojej wypowiedzi. 

Bardzo proszę, żeby Pan mi nie przerywał, bo ja Panu nie przerywałem.  

 

Wójt G. Wojtera: O przepraszam bardzo.  

 

Radny G. Łukszo: Prosiłem o przedstawienie analizy, co wynikało z jednej strony z tego, co chcieli 

mieszkańcy uzyskać na spotkaniu i na Komisji Społecznej i również na Komisji Komunalnej.  

Z drugiej strony, jeżeli Rada ma podjąć decyzję to chciałbym, aby wszyscy Radni byli świadomi jakie 

są „za” i jakie są „przeciw” w przypadku tych dwóch modeli. Dlatego też napisałem  

tę interpelację. Pana odpowiedź jest kompletnie niesatysfakcjonująca. Ja myślę, że Radni mają prawo 

wiedzieć jaka jest różnica, przede wszystkim jakie są koszty z tym związane. Jeżeli mamy przekazać 

mienie komunalne, to Pan wybaczy Panie Wójcie, mamy prawo wiedzieć jakie są tego konsekwencje. 

Tutaj jednoznacznie wynika z Pańskiej odpowiedzi, że Pan nie przeprowadził takiej analizy.  

W związku z tym, moje pytanie kiedy taką analizę Pan przeprowadzi i kiedy ją Radni dostaną  

do wglądu? Dziękuję bardzo.  

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, powiedziałem prawdę, analizy nie przygotowywałem, ani 

prawnej, ani finansowej, tak samo jak nie przygotowałem projektu uchwały o przekazaniu. Pan był na 

tym spotkaniu i Pan słyszał jak zapewniłem mieszkańców, że do maja 2018 r. nie przewiduję żadnych 

działań, ani konkretnych, ani przygotowawczych związanych z przygotowaniem projektu uchwały.  

Ja nie wykluczam, że w momencie kiedy taki projekt uchwały zostanie przygotowany zostanie poparty 

analizą prawną czy finansową i wtedy Państwo zapytacie, jakie są przesłanki, żeby właśnie ten teren, 

który jest przeznaczony w planie miejscowym pod cmentarz, teren z przygotowanym projektem 

uchwały przekazać parafii. Wtedy będziecie mogli Państwo decydować i na pewno też takie pytania  

o jakieś analizy się pojawią. Natomiast, proszę Państwa jedyną analizą, którą przeprowadziliśmy była 

analiza, która nie została zlecona na zewnątrz, tylko przedyskutowana w oparciu o ustawę  

o cmentarzach i chowaniu zmarłych. To było jedyna podstawa do tego, aby w ten sposób procedować 

i podpisać umowę użyczenia i w tej chwili, czego ja nie ukrywam będziemy starali się przygotować 

projekt uchwały o przekazaniu, ale nie nastąpi to wcześniej niż w II połowie 2018 r.   

 

Radny G. Łukszo: To, że to nie nastąpi wcześniej niż w maju to doskonale o tym pamiętałem i też 

przekazywałem to mieszkańcom. Mi chodziło o to, żeby była taka analiza, aby Radni podejmując 

decyzję mieli pełną świadomość za czym głosują. To jest pytanie podstawowe, czy taką analizę Pan 

wykona i jeśli tak, to kiedy?  

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, przygotowując projekt uchwały, który Państwo otrzymacie może  

w czerwcu, może w lipcu, może w sierpniu, to na pewno zostaną przedstawione Państwu informacje, 
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które pozwolą Państwu przygotować się do podjęcia tej decyzji. Pan mnie zapytał o analizę, czy była? 

Ja odpowiedziałem, że takiej analizy nie było i nie widzę powodów, żeby teraz szukać sensacji w tym 

obszarze. 

 

Radny G. Łukszo: Ja nie zapytałem czy była analiza, tylko prosiłem o jej przedstawienie jeżeli 

chodzi o ścisłość.  

 

Wójt G. Wojtera: No wie Pan, jak nie było, to nie ma co przedstawiać, będziemy się tu teraz kręcić  

w kółko. Nie ma analizy, bo nie wykonałem tej analizy. Nie mogę jej Panu przedstawić, jeżeli jej nie 

ma.  

 

Radny K. Pilas: Ja mam pytanie do Pan Wójta Bulińskiego. Chciałbym zapytać co jest z myciem 

pojemników na śmieci? Mieliśmy zapewnienia, że te pojemniki będą myte, jeżdżę po Suchym Lesie 

często i jeszcze nigdzie nie widziałem, żeby te pojemniki były myte. Czy to trzeba indywidualnie 

zgłaszać? Mój pojemnik od historii kiedy stanął na mojej posesji to nigdy nie był myty? Wyobrażam 

sobie, że po takim okresie letnim w tym pojemniku jest cała tablica Mendelejewa. Czy ja mam go sam 

umyć? A co mam zrobić z tą wodą? Więc jak to jest z tym myciem tych pojemników?  

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Ten indywidualny przykład oczywiście sprawdzę. Ja mam taką 

informację od Prezesa ZGK, że pojemniki były myte na bazie w Chludowie, one nie były myte na 

miejscu ze względów organizacyjnych.  

 

Radny K. Pilas: Ale ten pojemnik nie zniknął z mojej posesji. Nigdy, mam ten sam od samego 

początku.  

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Taką informację przekazał mi ZGK, że mycie pojemników odbywało 

się nie na miejscu, tylko na zasadzie wymiany, podjeżdżała firma i ten brudny zabierała na bazę, a 

czysty podstawiała.  

 

Radny K. Pilas: To u mnie nigdy nie zabrano.  

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Tę kwestię sprawdzimy.  

 

Radny K. Pilas: Proszę mi powiedzieć, czy to mycie tych pojemników jest obligatoryjne?  

 

Wójt G. Wojtera: Tak, dwa razy w ciągu roku.  

 

Radny K. Pilas: To mój pojemnik nigdy w historii, nie wiem chyba od 10 lat nie był myty. 

Przypuszczam, że takich jak mój to jest więcej. Pytanie, to za co my w końcu płacimy? 

 

Radny W. Majewski: Pytanie, kto w ogóle miał umyty pojemnik.  

 

Przewodnicząca M. Salwa-Haibach: Bardzo proszę przestać prowadzić wolną dyskusję.  

 

Radny W. Majewski: Chciałbym wrócić do tematu monitoringu, bo Pan Wójt tyle różnych takich 

słów użył, takich bardzo koncepcyjnych i nie wyjaśniających niczego. Od 3 lat składamy wnioski  

do budżetu na realizację systemu monitoringu gminnego, co roku były na to pieniądze. W tym roku 

jest, żeby była jasność 365 000 zł. Może Pan Wójt nie wie, że jest wykonany projekt, który aktualnie 

jest analizowany w Referacie BI. Referat BI złożył jakieś uwagi do tego, jutro w tej sprawie mam się 

coś więcej dowiedzieć. Na dzień dzisiejszy wiem, że są do projektu złożone uwagi, bo taką dostałem 

informację od Pani Kierownik BI. Jest to projekt na tzw. I etap. Mówię celowo, bo Pan Wójt nie 

wiedział, to przekażę jakie ja mam informacje. Jest to I etap budowy systemu monitoringu i on 

dotyczy rzeczy, które można zrealizować odwrotnie, bez dużych nakładów inwestycyjnych, typu 

budowa długich odcinków światłowodu, kopania, przecisków, itd. i to jest I etap. W tych 365 000 zł 

jest również zawarty drugi etap, który jest ponoć opisany w tym projekcie pierwszym, który ma być 

tym I etapem do realizacji. Około miesiąca ma potrwać jeszcze analiza tego projektu i ma być 
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ogłoszony przetarg na budowę I etapu sieci gminnego monitoringu. Taką mam informację sprzed 

tygodnia z Referatu Budowlano – Inwestycyjnego i tak to wygląda. Od 3 lat, co roku są na to 

pieniądze w budżecie, a 2 lata temu, tak jak tutaj siedziemy na tej sali, to większość z nas składała 

propozycje do tego systemu, każdy z sołtysów, przewodniczących zarządów i Radnych składał swoje 

propozycje w imieniu mieszkańców, gdzie te kamery mają zaistnieć w tej podstawowej wersji. 

Dziękuję.    

 

Wójt G. Wojtera: Ja dziękuję Panu Radnemu za przekazanie tej informacji. Ja mam nadzieję, że Pani 

Radna jest usatysfakcjonowana.  

 

Radna A. Targońska: Byłabym gdyby były już zbudowane wszystkie systemy.  

 

Wójt G. Wojtera: Jest projekt, to myślę, że na podstawie tego projektu będziemy mogli 

systematycznie to realizować. 

 

Wiceprzewodniczący Z. Hącia: Panie Wójcie, to co mówił Radny K. Pilas jest prawdą. W życiu  

te pojemniki nigdy nie były myte, nigdy jak tylko z nich korzystam. Wiecie Państwo, jest sytuacja 

taka, że jeżeli to jest zapisane w tym naszym kontrakcie z ZGK, to oni tego po prostu nie robią, a Pana 

oszukują, że to było wszystko pięknie zrobione. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki – Osiedle  G. Słowiński: Ja chciałbym Państwu 

powiedzieć, że pojemniki są myte. Mój pojemnik był myty dokładnie 1,5 roku temu ostatni raz, 

przyjeżdża maszyna i myje, a więc nie jest prawdą, że są zabierane na bazę ZGK. Przyjeżdża maszyna 

i myje na miejscu pojemnik. Mój pojemnik był ostatni raz myty dokładnie 1,5 roku temu, bo sam 

widziałem na własne oczy.  

 

Zastępca Wójta M. Buliński: Ja nie mówiłem co było 1,5 roku temu, ja mówiłem o aktualnym stanie  

i o aktualnej informacji przekazanej, że tak to obecnie się odbywa. Nie wiem jak Pan miał myte  

1,5 roku temu, mówię o aktualnej sytuacji.   

 

Radny G. Łukszo: Panie Wójcie, ja mam pytanie odnośnie planu zagospodarowania na działce 13/25  

i 13/24, czyli byłej działce 13/8, na jakim to jest etapie?  

 

Przewodnicząca M. Salwa-Haibach: Przepraszam bardzo, chciałabym uprzejmie prosić Pana 

Radnego o uściślenie, o jakich działkach Pan mówi. To, że w Biedrusku, ale rozumiem, że Pan Radny 

wyjaśni, żebyśmy wszyscy wiedzieli o co Pan Radny pyta.  

 

Radny G. Łukszo: Tak, ale jeszcze Pani Przewodnicząca nie dała mi szansy. Wracając do meritum,  

na jakim etapie jest procedowanie planu na te dwie wymienione działki, czyli byłą działkę 13/8  

w Biedrusku? Drugie pytanie, czy Państwo macie jakieś badania jeżeli chodzi o kanalizację 

deszczową na osiedlu Natura odnośnie jej wydolności? Z tego co wiem, to są z tym problemy, ona nie 

zawsze jest w stanie zebrać całą wodę opadową, która jest podczas opadów deszczu. I pytanie nr 3, 

wspominał Pan dzisiaj a propos o przebudowie kanalizacji w ciągu ul. Chludowskiej, czym to jest 

spowodowane? Czy ta kanalizacja jest w ogóle nie wydolna, jaka jest tego przyczyna? Z tego co 

pamiętam to była nie tak dawno modernizowana na ul. Chludowskiej, czy ta kanalizacja jest wciąż 

wydolna czy trzeba poczynić w tym temacie inwestycje? 

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, plan jest na etapie opracowania projektu przed uzgodnieniami,  

aby wysłać do uzgodnień musimy rozstrzygnąć kwestię, tę o której Pan wspominał w drugim pytaniu, 

czyli kwestię kanalizacji deszczowej, a dzisiaj są 3 możliwości. Teraz przechodzę do tego drugiego 

pytania. Mamy spotkanie z WZI w sprawie możliwości poszerzenia, czy wymiany kolektora, który 

dzisiaj przebiega przez tereny wojskowe i dzisiaj faktycznie odprowadza wody deszczowe z tego 

rejonu, dalej przez tereny wojskowe do Warty. Wersja druga, mamy projekt kanalizacji sanitarnej  

w ul. 7 Pułku Strzelców Konnych i jeżeli wojsko odpowie nam, że nie chce z nami współpracować  

w zakresie zagospodarowania wód deszczowych z tej części Biedruska, to wtedy będziemy musieli 

zrobić takie obejście i poprowadzić deszczówkę ul. 7 Pułku Strzelców Konnych. Wtedy 
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prawdopodobnie pojawi się na naszej działce, którą w tej chwili staramy się zaplanować 

urbanistycznie nr 13/24 zbiornik na zatrzymanie wód deszczowych z terenu projektowanego osiedla  

– etap II i wtedy dalej w kanalizację deszczową chyba ∅ 1000 mm, która byłaby w ul. 7 Pułku 

Strzelców Konnych. Dzisiaj nie ma decyzji, bo tak naprawdę będzie to uzależnione od zgody wojska, 

czy będziemy mogli się w ten duży kolektor wpiąć z naszymi wodami z terenów publicznych.  

To byłoby najprostsze rozwiązanie. Jeżeli chodzi o ul. Chludowską, to tam jest sytuacja tego typu,  

że my mamy do wykonania, nie pamiętam na jakiej długość przebudowę kanalizacji sanitarnej, a w 

górnej części Jakś – Bud ma odcinek kanalizacji sanitarnej z przepompownią, która wymagałaby 

modernizacji. Rozmawiamy z firmą Jakś – Bud, żeby połączyć siły i środki i przebudować kanalizację 

sanitarną, nie modernizując przepompowni, która jest w górnej części ul. Chludowskiej. Taki jest 

zamysł. Jeżeli chodzi szczegóły, to trzeba pytać w BI.  

 

Radny W. Majewski: Panie Wójcie, ja mam pytanie, czy są może znane już efekty działań i tutaj 

zacytuję Pana Prezesa ZKP „Mając na względzie bezpieczeństwo pasażerów profilaktycznie 

dokonujemy wnikliwych oględzin pojazdów spółek”. Czy tutaj są już może znane efekty tych 

profilaktycznych oględzin pojazdów? I czy ewentualnie są to jakieś duże koszty z tym związane,  

bo idąc tropem myślenia i rozumowania Pan Wójta, może to spowodować, że nie będziemy mieli  

na zakup kolejnych autobusów. Czy już wiemy coś odnośnie działań związanych z tym 

profilaktycznym przeglądem pojazdów spółki?  

 

Wójt G. Wojtera: Szczerze mówiąc, nie rozumiem pytania, jeżeli chodzi o ten brak środków.  

 

Radny W. Majewski: Na którejś z sesji Pan Wójt stwierdził, że woli zamiast dokonać przeglądu 

badań technicznych pojazdów to lepiej zakupić nowy autobus. Dlatego w odniesieniu do tego się 

pytam, czy nie zabraknie na nowy autobus. 

 

Wójt G. Wojtera: Proszę Państwa, profilaktyka zawsze jest potrzeba i ta profilaktyka to coś co na 

pewno stara się stosować Pan Prezes spółki. Jeżeli chodzi o badania techniczne weryfikujące, to ja 

cały czas będą stał na stanowisku, że badanie wtórne autobusów, które posiadają dowody rejestracyjne 

jest nieuzasadnione. Możemy wjechać w ślepą ulicę i badać samochody, które mają dopiero  

co wykonane badania techniczne. Samochód, który ma badania techniczne jest sprawnym 

samochodem. Natomiast, ta profilaktyka to zapewne bieżący przegląd przed wyjazdem samochodu  

z bazy, ja tak to rozumiem, ale szczerze mówiąc, nie miałem okazji zapytać Pana Prezesa jakie jest 

znaczenie tego zdania, które zostało użyte w oświadczeniu, bo rozumiem, że Pan to zacytował  

z oświadczenia. Tak jak powiedziałem, profilaktyka jest rzeczą cenną w każdym zakresie i cieszę się, 

że Pan Prezes do tego przykłada dużą wagę. Myślę, że Państwo też podzielacie to zadowolenie.   

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Pozwolę sobie skomentować słowa Pana Wójta. Pan Wójt 

użyl sformułowania, że Pan Prezes stara się stosować, w odniesieniu do profilaktyki. Pan Prezes  

nie ma się starać, tylko Pan Prezes ma stosować, a to jest istotna różnica. Starać się możemy o różne 

rzeczy bezskutecznie, zresztą przykładów mamy wiele, natomiast należy to do obowiązków i za to 

Panu Prezesowi się po prostu płaci. Nie za starania, tylko za konkretne działania.  

 

Wójt G. Wojtera: Na pewno jest tak jak Pani Przewodnicząca powiedziała. 

 

Radny D. Matysiak: Ja też się jeszcze odniosę króciutko. Panie Wójcie, każdy kierowca w swoich 

obowiązkach ma przejrzeć pojazd, którym się porusza, to jest takie ABC każdego kierowcy – przegląd 

codzienny, okresowy, co jakiś czas powtarza się jakaś poszczególną procedurę. Z tego co Pan napisał 

w tym oświadczeniu, to ja wywnioskowałem, że to jakieś jakby nadzwyczajne, inne przedsięwzięcia 

zostały wdrożone, aby faktycznie sprawdzić te autobusy. Z tego co Pan tutaj powiedział, to jest tak 

jakby taka procedura jaka jest wymagana i tak na co dzień. Nie widzę tutaj jakby nic nowego. 

Kończąc ten watek mam pytanie, które zadaję już po raz kolejny. Jak wygląda sprawa oświetlenia na 

ul. Kamiennej i Piaskowej oraz ul. Topazowej w Biedrusku, to jest rejonie osiedla Kamieni 

Szlachetnych, to miało być wykonane w II etapie, a wiemy, że II etap jest już zakończony? I jeszcze 

jedno pytanie odnośnie spowalniaczy czy wyniesionych przejść dla pieszych? Jedno przy bloku 291 
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już miało być we wrześniu wykonane, i przy placu zabaw na osiedlu Powstańców. Jak te sprawy  

się mają?      

Wójt G. Wojtera: Szczegółowych terminów jeżeli chodzi o te spowalniacze to nie znam, bo to jest 

bieżąca działalność Referatu Komunalnego więc pozwoli Pan, że to sprawdzę i przekażę 

pracownikom, żeby się z Panem skontaktowali i przekazali informację. Jeżeli chodzi o oświetlenie,  

to jest kilkanaście inwestycji oświetleniowych, te projekty zostały w tej chwili zebrane grupowo  

i chcemy ogłosić jeden przetarg, a wiemy jaka jest sytuacja na rynku. Jak bardzo ceny oferowane 

dzisiaj przez wykonawców odbiegają od założeń, które są ujęte w kosztorysach i naszych założeniach 

budżetowych. Liczymy, że zrobienie takiego pakietu z wielu ulic na terenie Gminy być może  

z podziałem na dwa sektory da możliwość korzystniejszego zakontraktowania takiej realizacji. 

Jesteśmy tuż przed ogłoszeniem przetargu na oświetlenie w Gminie, na kilkunastu ulicach na terenie 

Gminy.   

 

Radny D. Matysiak: Między innymi na tych ulicach?  

 

Wójt G. Wojtera: Tak.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie ja próbowałem się dowiedzieć od pracowników czy coś się dzieje 

na tych ulicach i oni powiedzieli, że dla tych ulic nie ma nawet projektu. Gdzieś tutaj chyba jakieś 

niedomówienie zachodzi. Proszę o informację, czy te ulice będą zrealizowane, i czy są projekty?  

I nasunęło mi się jeszcze pytanie odnośnie nawierzchni ulic Błękitna a 1 Maja, czy tam już jakieś 

rozwiązanie jest w związku z podwyższeniem ceny jakby za asfalt? 

 

Wójt G. Wojtera: Zakładam, że jak Pan pytał o oświetlenie, to i pewnie pytał Pan i o to.  

 

Radny D. Matysiak: O to nie, kiedyś z Panem rozmawiałem o tym.  

 

Wójt G. Wojtera: Dowiem się, przekaże pracownikom, żeby Panu przekazali.  

 

Radny K. Pilas: Ja mam taką informację około oświatową. We wrześniu był konkurs na nowego 

dyrektora dużego przedszkola gminnego im. Leśnych Ludków i miło mi zakomunikować,  

że ponownie wybrano Panią Agnieszką Michalak, z czego się bardzo cieszymy.  

 

Radny W. Korytowski: Ja w przeciwieństwie do kolegów mam pytanie do Panie Przewodniczącej. 

Pani Przewodnicząca ja dnia 12 października 2016 r. składałem wniosek z pytaniem o możliwość 

rejestracji wszystkich posiedzeń Komisji. Ponowiłem ten wniosek 31 sierpnia br. i do dzisiaj nie 

dostałem żadnej odpowiedzi. Czy ja mogę liczyć na jakąkolwiek informację w tej sprawie?  

 

Przewodnicząca M. Salwa-Haibach: Tak oczywiście.  

 

Radny W. Korytowski: Dziękuje bardzo. Kiedy mogę ją otrzymać.  

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Postaram się jak najszybciej.  

 

Radny W. Korytowski: Rozumiem, czyli nie za rok? 

 

Przewodnicząca M. Salwa - Haibach: Nie, na pewno.  

 

Radny W. Korytowski: Dziękuję.  

 

Ad. 17.  

Wolne głosy i wnioski.  

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki – Osiedle  G. Słowiński: Ja mam pytanie do Pana Wójta 

G. Wojtery, na jakim etapie jesteśmy z umową na budowę przedszkola w Złotnikach?  

 



 - 26 - 

Wójt G. Wojtera: Intensywnych spotkań i wymiany korespondencji. W zasadzie codziennie coś się 

dzieje w tej sprawie. Ja dzisiaj miałem spotkanie z pracownikami, którzy składali uwagi do 

przedstawionego projektu umowy, jutro przyjeżdża przedstawiciel firmy BGR i chyba przyszłego 

operatora w tej sprawie. Na razie jesteśmy na dosyć dużej rozbieżności, jeżeli chodzi o oczekiwania, 

mówię tutaj o projekcie umowy inwestora/ operatora i Gminy. Natomiast, wiemy że powinniśmy 

zrobić wszystko, aby doprowadzić do jakiegoś punktu zbieżności, jakiegoś uzgodnienia, bo zarówno 

jednej, jak i drugiej stronie bardzo zależy na realizacji. Poza tym w preambule, w projekcie umowy 

jest wskazany 1 września 2018 r. Jeżeli ten termin ma być utrzymany, to zdajemy sobie sprawę, że w 

najbliższych dniach powinniśmy doprowadzić do podpisania umowy, która niekoniecznie musi być 

szczegółową umową określającą wzajemne relacje przez najbliższe 10 lat. W wielu gminach powiatu 

poznańskiego robiono to na podstawie listu intencyjnego, jeżeli przedsiębiorca chce i wie, że to jest 

dobry biznes, a Gmina wie, że dzięki temu będzie mogła zaoszczędzić trochę pieniędzy, to nie ma co 

tutaj specjalnie otaczać tego skomplikowanymi przepisami, tylko zdecydować się na współdziałanie. 

Mam nadzieję, że przekonamy drugą stronę co do zbędności niektórych takich szczegółowych 

zapisów i niedługo to podpiszemy.    

 

Radny M. Jankowiak: Proszę Państwa ja chciałbym poinformować, że jako wieloletni działacz 

sportowy zaangażowany w różne projekty dla dzieci i młodzieży, wychodząc naprzeciwko 

oczekiwaniom dzieci i młodzieży w Biedrusku zainicjowałem budowę boiska sportowego  

w Biedrusku, na działce 56/2, tj. na terenie starej strzelnicy. W tej chwili teren jest wyrównywany,  

w przyszłym tygodniu ma być siana trwa, ma być też budowane specjalne ogrodzenie przed 

zwierzyną. Działamy prężnie, żeby dzieci i młodzież już w przyszłym roku, późną wiosną mogli 

rozpocząć grę w piłkę nożną na boisku z trawą naturalną.    

 

Radny D. Matysiak: Ja mam tylko nadzieję, że Radny zdajesz sobie sprawę, że my walczymy o ten 

teren, aby przeszedł na własność Gminy i że tak jak my Radnego wspieraliśmy w dzierżawie tego 

terenu, tak Radny nas wesprze i okaże to przy głosowaniu nad budżetem, aby można było zakupić ten 

teren. Dziękuję.  

 

Radny M. Jankowiak: Ja oczywiście jak najbardziej, jeżeli zostanie podtrzymana chęć, żeby to 

boisko piłkarskie zostało, żeby dzieciaki miały gdzie grać w piłkę, to jestem jak najbardziej „za”. 

Mogę powiedzieć tylko, że w poniedziałek sam osobiście z kolegami z pracy rozpoczynam budowę 

ogrodzenia, tak więc jeżeli ktoś z Państwa ma ochotę w czynie społecznym pomóc to serdecznie 

zapraszam, godz. 8:45 na terenie strzelnicy, gumiaki, łopata i zapraszam. Dziękuję.   

 

Ad. 34. 
Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy M. Salwa - Haibach zamknęła XXXVI sesję Rady Gminy Suchy Las  

w dniu 28 września 2017 r. o godz. 19:05. 

 

 

Sporządził:  Przewodnicząca Rady 

 Marcin Kołodziejczak    Gminy Suchy Las: 

  Małgorzata Salwa-Haibach 

    


